
Plaats: Overberg  
Datum: 18 april 2023 
Onderwerp: zorgen om industriële windturbines in Overberg 

 

Aan de gedeputeerden en statenleden van de Provincie Utrecht, 
 

Geachte bestuurders, 

In ons streekblad stond eind februari tot onze grote verbazing een bericht met als kop ‘Kennisgeving 
Windenergie’. In het artikel werd verwezen naar het ontwerp-notitie Reikwijdte en Detailniveau waarin nog 
steeds windturbines ingetekend staan in Overberg.   

U zult zich misschien afvragen: waarom verbaasd? Dit wil ik u graag toelichten. 
  
Deze industriële windturbines (IWT’s) met een tiphoogte van maar liefst 240 (!!) meter staan op veel te korte 
afstand (300 meter) van onze woningen ingetekend. Hoe intimiderend moet dat zijn zulke Eiffeltorens voor de 
deur. Uiteraard zijn we enorm geschrokken van de plannen en zeer verbaasd dat deze plannen in het meest 
windstille gebied van Nederland, een serieuze optie is.  
Bovendien werkt het argument dat ze daarom zo enorm hoog moeten zijn niet: op zo’n hoogte, daalt de 
luchtdichtheid, waardoor er meer windsnelheid nodig is om nog dezelfde hoeveelheid energie op te kunnen 
wekken (bron: Vestas handleiding). We hebben berekeningen gemaakt waaruit blijkt dat ze in ons gebied 
hooguit 17% opbrengen van wat men op papier schetst. 

We maken ons zorgen om hinder door geluid en slagschaduw, horizonvervuiling, externe veiligheid, aantasting 
van landschappelijke waarden, waardevermindering van onze woningen, duizenden liters aan smeerolie per 
jaar, veel grijze stroom bij productie, milieuramp voor onze kinderen als ze moeten worden opgeruimd, fijn stof 
etc. etc., maar vooral om onze gezondheid.  
Door meer dan 100 medici en paramedici zijn, op basis van wetenschappelijk bewijs, ernstige zorgen geuit over 
de nadelige gezondheidseffecten van windmolens in de directe nabijheid van woningen. Op Europees niveau is 
gangbaar dat er binnen een straal van 10 maal de ashoogte van een windmolen, geen woningen mogen staan 
vanwege de gezondheidsrisico’s. Graag verwijs ik u naar de bijlage: ‘Voorkom het windturbinesyndroom’ (een 
publicatie uit 2021 van het DEI over gezondheid en energietransitie). Wellicht u bekend. 

Verder viel het woord ‘participatie’ viel me op in de advertentie.  
In 2021 is er door omwonenden de stichting Duurzaam en Leefbaar opgericht; meer dan 5.300 mensen (dit zijn 
direct betrokkenen: inwoners uit Overberg, Renswoude en Veenendaal-West) hebben de petitie op de website 
ondertekend. Dit tégen de IWT’s, maar vóór alternatieven: diverse veehouders met groot dakoppervlak hebben 
het afgelopen jaar zonnepanelen geplaatst en men is bezig met 13 ha. zonnepanelen op land en een zonnelint 
langs de A12. Ons dorp levert hiermee al een behoorlijke bijdrage vergeleken met de dorpen om ons heen. 
   
Ook heeft de onafhankelijke vereniging Overbergs Belang huis aan huis een enquête gehouden: 99,8% van de 
inwoners uit Overberg zeiden: ‘geen windturbines in Overberg, er zijn alternatieven’.  
Het participatieproces is al afgerond: er is geen enkel draagvlak voor de plaatsing van IWT’s in Overberg.  
De gemeente Utrechtse Heuvelrug heeft niet voor niets aangegeven dat het zoekgebied Overberg moest 
worden geschrapt.  
Maar als bovenstaande aan de laars wordt gelapt: wat betekent democratie dan nog in ons land?!  
 
Overigens stonden in het artikel wel meer onjuistheden zoals dat er met gemeenten is overeengekomen om 
binnen de provincie Utrecht duurzame energie op te wekken met een aandeel van 1 TWh aan windenergie als 
invulling van de RES opgave. Dit is onjuist: er zijn geen afspraken over de verdeling gemaakt. 
 



Graag hebben we op korte termijn een dialoog met u, waarin we elkaars standpunten kunnen verduidelijken en 
gezamenlijk kunnen zoeken naar oplossingen waar iedereen tevreden mee kan zijn. 
Wij zijn ervan overtuigd dat we dit samen kunnen bewerkstelligen.  
De heer Van Essen heb ik al twee keer uitgenodigd om met ons in gesprek te gaan, maar hij wil helaas niet.  
Dit betreuren we ten zeerste omdat het over iets gaat wat een enorme impact op onze leefomgeving heeft. 
 
We hebben nu ondertussen wel te maken met een NRD planMER, waarbij na afronding van de verkenningsfase 
voorkeurslocaties worden bepaald. We zien graag de locatie wind in Overberg uit de NRD verwijderd worden 
en uit het vervolgtraject verdwijnen. Uiteraard hebben we onze zienswijzen op de NRD ingediend. 
Bovendien zijn het plaatsen van extra windmolens op land niet nodig om in 2050 CO2-neutraal te zijn.  
Zie conclusie onderzoeksbureau CE Delft.  

Zoals ik al eerder naar de heer Van Essen heb gemaild: we willen ze niet voor de sier! 

 
Met vriendelijke groet, 
Overbergs Belang 
werkgroep OVER (=Overberg voor een eerlijke RES) 
inwoners Overberg 

 

 Groothuis- Blaauwendraat 
 

 

 

 

 

 




